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Protokół Nr 14.2023 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej VI kadencji 

odbytego w dniu 26 września 2023 r. godz. 10:00

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.
W posiedzeniu Komisji Rewizyjnej wzięli udział jej członkowie według załączonej listy obecności 
stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.
W posiedzeniu uczestniczyło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.
Posiedzenie rozpoczęte o godz. 10:15.

Posiedzenie komisji otworzyła i przewodniczyła obradom pani Aneta Bławat - Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej oznajmiając, iż na podstawie listy obecności stwierdza prawomocność posiedzenia.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do 
wglądu przed posiedzeniem, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.
Nikt nie zabrał głosu wobec czego zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 
posiedzenia komisji.

Protokół został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Barbara Kasińska), „przeciw"- 0 głosów, „wstrzymało się"- 
0 głosów.
Wynik z głosowania nie wydrukowano z systemu z uwagi na brak odznaczenia przez protokolanta opcji 
głosowania w bieżącym punkcie.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu obrad.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek posiedzenia.
Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Zatwierdzenie się z audytami wewnętrznymi przeprowadzonymi w roku 2022.
5. Zamknięcie posiedzenia.

Następnie pani Przewodnicząca zaproponowała, aby po punkcie 4 wprowadzić punkt 5 w brzemieniu: 
„Sprawy organizacyjne", a dotychczasowy punkt 5 oznaczyć jako punkt 6.
Zapytała członków komisji, czy są inne uwagi lub inne propozycje do porządku obrad.
W wyniku braku innych uwag pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem zgłoszonego przez 
nią wniosku formalnego o rozszerzenie porządku obrad o punkt 5 - Sprawy organizacyjne.
W głosowaniu jawnym wniosek formalny został przyjęty jednogłośnie.
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W głosowaniu udział wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Barbara Kasińska), „przeciw"- 0 głosów, „wstrzymało się"- 

0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Mając powyższe na uwadze pani Przewodnicząca odczytała rozszerzony porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Zatwierdzenie się z audytami wewnętrznymi przeprowadzonymi w roku 2022.
5. Sprawy organizacyjne.
6. Zamknięcie posiedzenia.

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie odczytany porządek obrad.
W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
W głosowaniu udział wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Barbara Kasińska), „przeciw"- 0 głosów, „wstrzymało się"- 
0 głosów.
Wynik z głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu obrad.

Udział w posiedzeniu wzięły osoby zaproszone, zgodnie z załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad.4. Zatwierdzenie się z audytami wewnętrznymi przeprowadzonymi w roku 2022.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pan Jackowi Wiatrowskiemu audytorowi w Zespole ds. Audytu 
Wewnętrznego.
Pan Audytor wewnętrzny na wstępnie wskazał, iż w zespole zadania wykonuje dwóch pracowników: 
on na % etatu i pani Paulina Kuracińska na % etatu. Przedstawił po krotce sprawozdanie za 2022 r. 
z działań kontrolnych podejmowanych przez zespół, omawiając, ile czasu zajęły im poszczególne 
zadania.
Następnie przystąpił do omówienia zrealizowanych audytów wewnętrznych w 2022 r. Jako pierwsze 
przedstawił ocenę funkcjonowania pod względem finansowym, prawnym i organizacyjnym Szpitala Św. 
Leona sp. z o.o. w Opatowie, omawiając poszczególne nieprawidłowości (zastrzeżenia odnośnie 
przeglądów, prowadzenia spraw kadrowych).
Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała w nawiązaniu do przedstawionych informacji, iż w jej opinii dość 
szczegółowo zostały opisane nieprawidłowości w szpitalu i Powiatowym Urzędzie Pracy w Opatowie, 
wskazujące na duże niedociągnięcia w realizacji przepisów prawa. Następnie wyraziła zdziwienie, że 
podczas prowadzonego audytu w Zespole Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej - Curie, nie 
zauważył pan audytor pomieszczeń, które szkoła wynajęła Zespołowi Poradni Psychologiczno - 
Pedagogicznych w Opatowie na poradnie w Ożarowie, gdzie nie ma dziennego światła, a w 
pomieszczeniu znajduje się transformator.
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Pan Wiatrowski odpowiedział, iż nie pamięta za bardzo tego audytu, gdyż było to w 2019 r. i zgodnie 
ze sprawozdaniem, które ma przed sobą odnotował tam 72 uchybienia.

Pani Przewodnicząca poprosiła pana Wiatrowskiego o przekazanie komisji odpisów wszystkich 
dokumentów prezentowanych podczas dzisiejszej komisji oraz wyniki audytu w ZS w Ożarowie z 2019 
r. wraz z audytem sprawdzającym i monitorującym.

Kontynuując pan audytor omówił audyt w Domu Pomocy Społecznej w Sobowie, ale wskazał, że 
działania nie zostały w całości przeprowadzone z uwagi na inne czynności kontrolne realizowane w tej 
placówce przez zewnętrzne organy.
Materiał stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

W kolejnej części swej wypowiedzi pan Wiatrowski przedstawił czynności doradcze realizowane przez 
zespół. Pierwsze czynności dotyczyły oceny realizacji zadań w zakresie krajowych ram 
interoperacyjności oraz zapewnieniu dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami w jednostkach 
organizacyjnych i podmiotach powiatu.
Materiał stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Jako ostatnie zostały przedstawione czynności doradcze w zakresie zarządzania zasobem ludzkim 
w Starostwie Powiatowym w Opatowie, z których została sporządzana notatka. Działania zostały 
oparte na samoocenie pracowników starostwa, poprzez wypełnienie ankiety. Każdy pracowników 
dokonał oceny kompetencji zawodowej kadry kierowniczej, kompetencje zawodowe szeregowych 
pracowników, zakres czynności i odpowiedzialności oraz pełnomocnictwa, ocenił jakość pracy, ocenił 
informacje i komunikację (czyli przepływ bieżącej informacji, komunikację wewnętrzną), terminowość 
załatwiania spraw, kształtowanie kariery zawodowej (m.in. planowanie i realizacja szkoleń, rozwój 
zawodowy kadry kierowniczej), ocenę pracowników przez przełożonych (m.in. czy wyniki dokonanych 
ocen pracowników są wykorzystywane przez kierownictwo urzędu w polityce personalnej), warunki 
pracy, przestrzeganie wartości etycznych i sprawiedliwość. Podsumowanie ankiety pozwoliło 
zespołowi na przeprowadzenie pełnej diagnozy. Następnie kierownicy sporządzili dodatkowo analizę 
SWOT.
Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Pani A. Frejlich poprosiła o odczytanie analizy sporządzonej przez kierownika Wydziału Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska.
Pan Wiatrowski zapoznał komisję z treścią ww. analizy SWOT, jednakże ocenił, że została sporządzona 
„lajtowo".
Z powyższą wypowiedzią nie zgodziła się pani Frejlich przedstawiając szeroki zakres zadań 
realizowanych przez ten wydział oraz pomoc jaką służy stałej komisji rolnictwa rady powiatu.

Pani Przewodnicząca zapytała, jakie są wnioski z przeprowadzonych działań doradczych, czy 
prawidłowo jest prowadzone zarządzanie zasobem ludzkim w starostwie.
Pan audytor powiedział, iż jest przygotowane zbiorcze zestawienie oraz opracowane rekomendacje 
(str. 123) przez zespół. W dużej cześć, bo aż 71,2 % ankietowych wskazała na braki kadrowe, potrzebę 
zwiększenia pracowników w stosunku do ilości przydzielonych zadań.
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Pani Przewodnicząca zapytała, czy podczas czynności doradczych była też badana efektywność pracy 
pracowników, jeśli tak to jaka populacja.
Pan Wiatrowski udzielił odpowiedzi twierdzącej wskazał, że wyniki z efektywności zostały opisane 
w raporcie, których wyniki zostały oparte na Wydziale Budownictwa i Architektury oraz Wydziale 
Geodezji i Kartografii, które odczytał.

Pani Przewodnicząca zapytała, ilu pracowników uczestniczyło w próbie efektywności?
Pan Wiatrowski poprosił o udzielenie odpowiedzi informatyka obsługującego system posiedzeń.
Pan Karol Adamski informatyk wskazał, iż na 102 pracowników urzędu, próbie poddano 10 
pracowników wskazanych przez pana audytora, z uwagi na fakt, iż urząd nie posiadał licencji do 
programu mogącego zweryfikować większą liczbę pracowników.

Pani B.Kasińska zapytała, ile pracowników wypełniło ankietę?
Pan Wiatrowski odpowiedział, iż 62, gdyż mieli to być pracownicy wykonujący swą pracę na 
komputerze, okres realizacji tego zadania to było 2 m-ce.

Pani B.Kasińska zapytała, czemu nie wzięli udziału wszyscy pracownicy, gdyż z tego co wie, to 40 osób 
na pewno nie są pracownikami obsługi.
Na to pytanie nie umiał udzielić jednoznacznej odpowiedzi pan audytor, wskazał jedynie, że 
kierownictwo urzędu miało przekazać ankiety do wszystkich pracowników.

Pani Przewodnicząca zapytała, jakie wnioski zostały wyciągnięte z tej ankiety, w szczególności odnosząc 
się do przeważającego stwierdzenia o potrzebie zwiększenia ilości pracowników.
Pan Wiatrowski powiedział, iż ustalenia z czynności doradczych i wyciągnięte wnioski zostały 
przekazane do pionu pana sekretarza powiatu, który miał je przeanalizować i podjąć działania.

Mając na uwadze powyższą wypowiedź pani Przewodnicząca zaproponowała członkom komisji, aby się 
zastanowić, czy na kolejnym posiedzeniu komisja nie powinna się zapoznać z analizą dokonaną przez 
pana sekretarza na bazie raportu, który skierował do niego pan audytor.
Członkowie komisji na przemiennie zadawali pytania związane z czynnościami doradczymi, na które 
udzielał odpowiedzi pan Wiatrowski.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 5. Sprawy organizacyjne.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż w dniu dzisiejszym wpłynęła informacja pisemna od starosty 
informująca o stopniu realizacji zaleceń Komisji Rewizyjnej z podjętych działań Zarządu Powiatu 
w Opatowie po przeprowadzonej kontroli w Zespole Szkół w Ożarowie im. Marii Skłodowskiej - Curie, 
przedłożona przez panią Ewelinę Płatek - Kosior radcę prawnego.

Materiał stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Komisja odstąpiła od omówienia przedmiotowego pisma celem zapoznania się uprzednio z jego treścią 
oraz stopniem realizacji.
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Ad. 6. Zamknięcie posiedzenia.
Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym za przybycie oraz udział w obradach, po czym 
wypowiedziała formułę „zamykam posiedzenie komisji7'.

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 12:24).

/o 
lak

Przewodni Komisji Rewizyjnej

la Bławat
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